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Ε Π Ι Θ Ε Τ Α – NOMINA  ADIECTIVA  

 

ΘΕΤΙΚΟΣ ΒΑΘΜΟΣ -  GRADUS POSITIVUS 
 

Β΄ΚΛΙΣΗΣ  

 

Είναι τριγενή και τρικατάληκτα και κλίνονται το μεν αρσενικό και ουδέτερο όπως τα 

ουσιαστικά της Β΄κλίσης (κανονικά ή συγκοπτόμενα), το δε θηλυκό όπως τα ουσιαστικά 

της Α΄κλίσης. Λήγουν σε: 

 

α) us, –a, –um  π.χ.  longus, longa, longum(μακρύς, μακρόχρονος) [26] 

 

β) er, –(er)a, –(er)um π.χ.  miser, misera, miserum (άθλιος, δυστυχής)[37] 

      integer, integra, integrum (υγιής, αρτιμελής)[39] 

 

 

ΚΛΙΣΗ ΕΠΙΘΕΤΩΝ Β΄ΚΛΙΣΗΣ ΘΕΤΙΚΟΥ ΒΑΘΜΟΥ 
 

SINGULARIS/ΕΝΙΚΟΣ 

 

Αρσενικό   Θηλυκό   Ουδέτερο 

 

Nom. immensus immensa immensum 

Gen. immensi immensae immensi 

Dat.      immenso    immensae immenso               

Acc.     immensum immensam immensum 

Voc.     immense immensa immensum                 

Abl.      immenso immensā  immenso 

             

 

PLURALIS/ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ 

 

Αρσενικό   Θηλυκό   Ουδέτερο 

 

Nom. immensi immensae immensa 

Gen. immensorum immensarum immensorum 

Dat.      immensis    immensis immensis           

Acc.     immensos immensas immensa 

Voc.     immensi immensae immensa                 

Abl.      immensis immensis  immensis 
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Γ΄ΚΛΙΣΗΣ  

 

α) τριγενή και τρικατάληκτα: 

 i)   -er, -(e)ris, -(e)re   π.χ. celer, celeris, celere (γρήγορος) 

      alacer, alacris, alacre (χαρούμενος)[13] 

      equester, equestris, equestre(ιππικός) [15] 

β) τριγενή και δικατάληκτα: 

i)   -is,  -is,  -e           π.χ. militaris –is –e  (στρατιωτικός)[16]  

   

 

γ) τριγενή και μονοκατάληκτα:  

i) -x         π.χ. audax, audacis (τολμηρός) 

ii) -ns       π.χ. ingens, ingentis (πελώριος) 

iii) -er       π.χ. pauper,  pauperis (φτωχός) 

iv) -es       π.χ. dives, divitis  (πλούσιος) 

v)    -us       π.χ vetus, veteris             (παλιός) 

 

Τα επίθετα της Γ΄ κλίσης κλίνονται όπως ακριβώς τα αντίστοιχα ουσιαστικά της Γ΄κλίσης 

με τη διαφορά ότι σχηματίζουν : 

 

α) την Αφαιρετική του Ενικού  σε –i  αντί –e . 

π.χ.  celeri,   facili,   prudenti. 

   

Εξαιρέσεις:  

dives → divite,  vetus → vetere    

          

β) τη Γενική Πληθυντικού σε –ium αντί –um.  

π.χ. facilium, prudentium. 

 

Εξαιρέσεις:  

celer → celerum (γρήγορος) & dives → divitum (πλούσιος) 

vetus → veterum (παλιός) &  memor→ memorum (μνήμων)            

inops → inopum (στερημένος) [43] 

     

  

γ) τις τρεις όμοιες πτώσεις του πληθυντικού των ουδετέρων σε  -ia αντί -a.  

π.χ.  celeria,   facilia,   prudentia.  

  

 

δ) Οι μετοχές Ενεστώτα κλίνονται όπως τα μονοκατάληκτα επίθετα με ΑΦΑΙΡΕΤΙΚΗ 

ΕΝΙΚΟΥ -i όταν είναι επιθετικές, αλλά με ΑΦΑΙΡΕΤΙΚΗ ΕΝΙΚΟΥ -e σε όλες τις άλλες 

περιπτώσεις (κατηγορηματικές, επιρρηματικές). 
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ΚΛΙΣΗ ΕΠΙΘΕΤΩΝ Γ΄ΚΛΙΣΗΣ ΘΕΤΙΚΟΥ ΒΑΘΜΟΥ 
 

ΔΙΚΑΤΑΛΗΚΤΑ 
 

SINGULARIS/ΕΝΙΚΟΣ 

 

                        Αρσενικά – θηλυκά   Ουδέτερα 

Nom.   -is mirabilis -e mirabile 

Gen. -is                 mirabilis -is mirabilis 

Dat.     -ī                   mirabili -ī mirabili 

Acc.    -em       mirabilem                            -e    mirabile                            

Voc.    -is               mirabilis -e mirabile 

Abl.     -i         mirabili -i         mirabili 

 

PLURALIS/ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ 

 

Nom. -ēs  mirabiles -ia mirabilia 

Gen. -ium   mirabilium -ium mirabilium 

Dat.      -ibus                                      mirabilibus -ibus mirabilibus 

Acc.     -ēs     mirabiles -ia mirabilia 

Voc.     -ēs   mirabiles                                                     -ia mirabilia                                                     

Abl.      -ibus              mirabilibus -ibus mirabilibus 

 

ΜΟΝΟΚΑΤΑΛΗΚΤΑ 
 

SINGULARIS/ΕΝΙΚΟΣ 

 

                    Αρσενικά – θηλυκά   Ουδέτερα 

Nom.   -ns ingens -ns ingens 

Gen. -is                 ingentis -is ingentis 

Dat.     -ī                   imgenti -ī imgenti 

Acc.    -em       ingentem                            -ns  ingens                          

Voc.    -ns               ingens -ns ingens 

Abl.     -i         ingenti -i         ingenti 

 

PLURALIS/ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ 

 

Nom. -ēs  ingentes -ia ingentia 

Gen. -ium   ingentium -ium ingentium 

Dat.      -ibus                                      ingentibus -ibus ingentibus 

Acc.     -ēs     ingentes -ia ingentia 

Voc.     -ēs   ingentes                                                     -ia ingentia                                                   

Abl.      -ibus              ingentibus -ibus ingentibus 
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ΥΠΕΡΘΕΤΙΚΟΣ ΒΑΘΜΟΣ – GRADUS SUPERLATIVUS 
 

Ο Υπερθετικός βαθμός των επιθέτων Β’ και Γ’ κλίσης σχηματίζεται από το θέμα και τις 

καταλήξεις -issimus, -issima, -issimum. Τα επίθετα υπερθετικού βαθμού είναι τριγενή 

και δικατάληκτα επίθετα Β΄κλίσης. 

π.χ.  altus, alta, altum → altissimus -a -um   

 gravis, gravis, grave → gravissimus -a-um  
 

 

ΚΛΙΣΗ ΕΠΙΘΕΤΩΝ Β΄ΚΛΙΣΗΣ ΥΠΕΡΘΕΤΙΚΟΥ ΒΑΘΜΟΥ 
 

 

SINGULARIS/ΕΝΙΚΟΣ 

 

Αρσενικό   Θηλυκό   Ουδέτερο 

 

Nom. nobilissimus nobilissima nobilissimum 

Gen. nobilissimi nobilissimae nobilissimi 

Dat.      nobilissimo    nobilissimae nobilissimo               

Acc.     nobilissimum nobilissimam nobilissimum 

Voc.     nobilissime nobilissima nobilissimum                 

Abl.      nobilissimo nobilissimā  nobilissimo 

             

 

PLURALIS/ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ 

 
Αρσενικό   Θηλυκό   Ουδέτερο 

 

Nom. nobilissimi nobilissimae nobilissima 

Gen. nobilissimorum nobilissimarum nobilissimorum 

Dat.      nobilissimis nobilissimis nobilissimis               

Acc.     nobilissimos nobilissimas nobilissima 

Voc.     nobilissimi nobilissimae nobilissima                 

Abl.      nobilissimis nobilissimis  nobilissimis 

 


	Είναι τριγενή και τρικατάληκτα και κλίνονται το μεν αρσενικό και ουδέτερο όπως τα ουσιαστικά της Β΄κλίσης (κανονικά ή συγκοπτόμενα), το δε θηλυκό όπως τα ουσιαστικά της Α΄κλίσης. Λήγουν σε:
	α) (us, –a, –um  π.χ.  longus, longa, longum(μακρύς, μακρόχρονος) [26]
	v)    -us       π.χ vetus, veteris             (παλιός)


